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 البحث ملخص

بيان واكتشاف الزحافات الطارئة على أشعار الجزيري، ) الزحافات الشعرية لدى الجزيري(تتناول هذه الدراسة الموسومة بـ
 .على إحدى طبعات ديوان الشاعر الجزيري -لهذا الغرض-خرجت عن نظام الوزن وقواعده، فاعتُمد والتي 

والتعريف به،  خُصِّصنا لكل نوع من الأنواع ) الزحاف(تتكون الدراسة من مقدَّمة وخمسة محاور ، وبعد بيان مصطلح 
ور التعريف بنوع الزحاف مع الإتيان بأمثلة عديدة الخمسة من الزحافات الموجودة في شعر الجزيري محوراً، وتمّ في كل مح

  .حسب نوع التفعيلة وقواعد الوزن،  حيث حُدّد فيها تلك الزحافات
@@Nوختِمت الدراسة  بنتائج عديدة توصّل إليها البحث  

 
 
 
 
 
 
 
Abstract 

This paper, which is titled "Zihaf Features in Jizeeri's Poetry", is devoted to exploring 
and illustrating all the Zihaf features that can be found in the rhythm and metrical feet in 
Malay Jizeeri's poetry. For this, only one version's of Jizeeri's poetry books has been 
chosen for analysis. 

 Apart from the introduction and defining the concept of Zihaf, this paper is divided into 
five sections, which each section in turn tackle the five Zihaf features of Jizeeri's poetry. 
Also, each section defines its chosen Zihaf, illustrated by corresponding poems, rhythms, 
and the metrical feet, all of which highlight the very Zihaf feature that is intended to be 
revealed. 

 Finally, the paper concludes with a number of results. 
 


